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REVISTA PRESEI 

 

 

 Comitetul pentru Situaţii de Urgenţă în Bucureşti decide luni scenariul de 

funcţionare a şcolilor pentru următoarele 14 zile 

Comitetul pentru Situaţii de Urgenţă al Municipiului Bucureşti se va reuni luni 

pentru a discuta scenariul de funcţionare a unităţilor de învăţământ pentru 

următoarele 14 zile. Șeful Inspectoratului Școlar din București, Ionel Pușcaș, 

spunea la sfârșitul săptămânii trecute că ”este clar pentru toată lumea” că luni se va 

decide prelungirea cursurilor online în Capitală. 

 

"Având în vedere situaţia epidemiologică actuală, IŞMB a propus Instituţiei 

Prefectului Municipiului Bucureşti convocarea Comitetului pentru Situaţii de 

Urgenţă luni, 2 noiembrie. În temeiul Ordinului comun MEC - MS nr. 

5.487/1.494/31.08.2020 şi în funcţie de recomandările DSPMB, Comitetul pentru 

Situaţii de Urgenţă va hotărî scenariul de funcţionare a unităţilor de învăţământ 

pentru următoarele 14 zile", informează vineri Inspectoratul Şcolar al Municipiului 

Bucureşti. 

 

Conform sursei citate, la data de 30 octombrie rata de incidenţă cumulată calculată 

la 14 zile a îmbolnăvirilor cu SARS-CoV-2 nu a scăzut sub valoarea de 3 la mia de 

locuitori. 

Șeful Inspectoratului Școlar din București, Ionel Pușcaș, spunea la sfârșitul 

săptămânii trecute că ”este clar pentru toată lumea” că luni se va decide 

prelungirea cursurilor online în Capitală. 

”Cu privire la întrebările despre modul in care o sa ne desfășuram activitatea luni și 

in zilele următoare .....cred că este clar pentru toată lumea că, la indicele acesta 

epidemiologic și la numărul actual al infecțiilor cu covid, Comitetul pentru Situații 

de Urgență o să voteze luni prelungirea funcționării școlilor în online”, a scris 

Pușcaș pe Facebook. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 COTAR anunţă un miting de protest la sediul Euroins, în data de 18 

noiembrie 

Confederaţia Operatorilor şi Transportatorilor Autorizaţi din România (COTAR) 

va organiza, în data de 18 noiembrie, un miting de protest împotriva companiei de 

asigurări Euroins, unde sunt aşteptate 3.000 de persoane, se arată într-un comunicat 

al organizaţiei, transmis luni AGERPRES. 

Conform organizatorilor, la data anunţată, în intervalul orar 10:00 - 13:00, în faţa 

sediului Euroins, vor parca o mie de autovehicule, iar protestul va fi "împotriva 

practicilor abuzive ale societăţii de asigurări, care deţine locul 1 în Europa, în 

privinţa reclamaţiilor înregistrate în domeniul asigurărilor", potrivit agerpres.ro. 

"COTAR are înregistrate peste 1.300 de unităţi reparatoare afiliate, societăţi care 

întâmpină mari probleme financiare, din cauza conduitei abuzive a societăţii 

Euroins Asigurări, societate care deţine peste 32% din piaţa RCA din România. 

Doar în primele 6 luni ale acestui an, societatea Euroins a înregistrat 11.225 de 

reclamaţii, în creştere cu 199,57% faţă de numărul total înregistrat în semestrul I al 

anului 2019. Aproape 62% din totalul reclamaţiilor pieţei de asigurări din România 

au fost formulate la adresa firmei de asigurări Euroins, în primele 6 luni ale acestui 

an", precizează reprezentanţii Confederaţiei. 

Transportatorii susţin că, în trimestrul II al acestui an, Euroins a avizat 21.870 de 

dosare de daună şi a înregistrat 4.834 de reclamaţii, "adică echivalentul 

reclamaţiilor înregistrate de întreaga piaţă germană, în 13 ani". 

"În urmă cu două zile am anunţat Guvernul României că această industrie este pusă 

pe butuci din cauza dezinteresului instituţiilor acestei ţări, de a interveni şi a lua 

măsuri ferme şi eficiente faţă de cele două firme de asigurări rău platnice. Aceste 

societăţi au ajuns, din vina Consiliului Concurenţei, să deţină 75% din piaţa RCA 

din România. Astăzi facem încă un pas în faţă şi solicităm emiterea unei autorizaţii 

de miting faţă de societatea care creează cele mai mari probleme din piaţa de 

asigurări din România: Euroins", a declarat Mircea Manolache, preşedintele 

COTAR - Filiala Iaşi. 

 

https://www.agerpres.ro/
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Reprezentanţii COTAR precizează că au depus cerere, la Primăria oraşului 

Voluntari, pentru organizarea mitingului din 18 noiembrie 2020. "Absolut toţi 

participanţii la miting vor purta mănuşi şi măşti de protecţie, atât pe durata 

mitingului, cât şi în momentul sosirii şi plecării. COTAR va asigura aprovizionarea 

manifestanţilor cu dezinfectant, mănuşi şi măşti de protecţie şi se va asigura pe 

toată durata mitingului că participanţii le vor purta în mod corespunzător", notează 

sursa citată. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Sindicaliștii din poliție, REVOLTĂ după declarațiile lui Nicușor Dan: Noi 

ne subordonăm numai legii 

Purtator de cuvant al FSDPR, Christian Ciocan, îi transmite primarului Capitalei, 

Nicușor Dan, că polițiștii de supun numai legii și șefilor ierarhici, nu primarului. 

Reacția vine după ce Nicușor Dan a spus că polițiștii vor asigura ”măsurile de 

carantinare în București”. 

”Politistii romani se subordoneaza numai Legii, sefilor ierarhici si sunt numai in 

slujba cetatenilor fata de care au depus Juramantul de Credinta 

Avand in vedere declaratiile domnului Dan Nicusor - in prezent ales primar 

general al municipiului Bucuresti - referitoare la implicarea Politiei Române in 

masuri de carantinare "pe strazi", in Bucuresti, 

Biroul de presa al Federatiei Sindicatelor Democratice a Politistilor din România 

este imputernicit sa aduca la cunostinta opiniei publice urmatoarele: 

Politia Română are o lege de organizare si functionare si proceduri de interventie 

adoptate numai in conformitate cu legea. 

Politistii români se subordoneaza numai pe cale ierarhica sefilor profesionali si pe 

verticala in sus pana la autoritatea de top a institutiei de forta denumita M.A.I., 

respectiv ministrul afacerilor interne, domnul Ion Marcel Vela. 

In aceste conditii politistii bucuresteni - politisti români nu au nicio legatura cu 

deciziile, declaratiile in cauza ale domnului Dan Nicusor. 
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Politistii români sunt numai in slujba tarii si a cetatenilor României in fata carora 

au depus Juramantul de Credinta. 

Asa sa ne ajuta Dumnezeu! 

Director de comunicare si purtator de cuvant al FSDPR 

Comisar-sef de politie Christian Ciocan”, arată comunicatul FSDPR. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Măsura luată de Traian Berbeceanu, la numai câteva zile de la instalare: 72 

de linii telefonice sunt folosite pentru anchetele epidemiologice 

Prefectul Bucureștiului, Traian Berbeceanu, a anunțat că 72 de linii telefonice sunt 

folosite pentru anchetele epidemiologice din Capitală. Centrul a fost format în doar 

câteva zile cu ajutorul unor instituții, dar și al voluntarilor de la Facultatea de 

Medicină București, anunță Mediafax. 

Potrivit prefectului Traian Berbeceanu, în numai câteva zile, Instituția Prefectului 

Municipiului București în colaborare cu Primăria Generală și DSP București, cu 

suportul tehnic al S.T.S., a reușit să înființeze un call-center cu 72 de linii 

telefonice. Acest lucru a fost posibil cu implicarea studenților voluntari de la 

Facultatea de Medicină București. 

„Toate acestea însă ar fi fost în zadar fără implicarea totală a studenților Facultății 

de Medicină București care, pe bază de voluntariat, au ales să-i ajute pe medicii 

DSP în realizarea anchetelor epidemiologice. Astfel, cu sprijinul viitorilor medici, 

intenționăm să reducem cât mai mult timpii de realizare a anchetelor 

epidemiologice, să identificăm în termen cât mai scurt contactele directe ale 

persoanelor infectate cu Covid 19 și, prin izolarea rapidă a acestora, să întrerupem 

lanțul de transmitere a virusului (...) Am întâlnit studenți care, deși în cursul zilei 

de ieri au desfășurat activități în centru în ambele ture, astăzi, la prima oră, au 

revenit pentru a ajuta! Mulțumesc!”, a declarat prefectul Traian Berbeceanu. 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/traian-berbeceanu_176.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/prefect_1846.html
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Prefectul Capitalei a dezvăluit faptul că în perioada următoare va fi înființat încă 

un centru telefonic pentru desfășurarea anchetelor epidemiologice. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Vești proaste pentru români: cresc facturile de la energia electrică pentru 

toată lumea 

Ordinul Autorităţii Naţionale de Reglementare în domeniul Energiei (ANRE) de 

creştere a taxei de cogenerare, taxă plătită de toţi consumatorii casnici sau 

industriali, a intrat în vigoare de duminică, 1 noiembrie. 

Astfel, taxa de cogenerare creşte de la aproximativ 3,5 euro/MWh la circa 5 

euro/MWh, o creştere de peste 40%, scrie ZF. 

 

La nivelul întregii ţări, taxa pe cogenerare va fi în valoare de peste 350 mil. de euro 

pe an, faţă de aproximativ 245 mil. de euro, când taxa de cogenerare era de 3,5 

euro/MWh. Calculul este realizat la un consum mediu naţional de aproximativ 

8.000 de MWh, care include atât consumul casnic, cât şi cel industrial. 

Taxa de cogenerare este plătită de toţi consumatorii, casnici sau industriali. Ea este 

destinată ajutorului de stat acordat producătorilor de energie în cogenerare, cei mai 

mari beneficiari fiind CET-urile (centralele electrice de termoficare) care produc şi 

agent termic pentru populaţie. 

Taxa a fost, începând cu iulie 2020, circa 3,5 euro/MWh. Începând cu 1 noiembrie 

2020, taxa de cogenerare este de aproximativ 5 euro/MWh. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Candidaturile depuse de formaţiuni politice şi independenţi în 

circumscripţiile din ţară rămân definitive 

Candidaturile depuse de formaţiunile politice şi independenţi la alegerile 

parlamentare în circumscripţiile electorale din ţară rămân luni definitive. 
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Birourile electorale de circumscripţie constată rămânerea definitivă a acestora, 

după expirarea perioadei de contestare a deciziilor de admitere sau respingere a 

candidaturilor în instanţă. 

 

Termenul limită de depunere a listelor de candidaţi la parlamentare în 

circumscripţiile electorale din ţară a fost 22 octombrie. Deciziile birourile 

electorale de acceptare sau respingere a candidaturilor au putut fi contestate în 

instanţă, existând două căi de atac - la Tribunal şi Curtea de Apel. 

 

Potrivit legii, candidaturile rămân definitive cel mai târziu pe 2 noiembrie. 

 

În termen de 24 de ore de la rămânerea definitivă a candidaturilor, adică marţi, 3 

noiembrie, Birourile electorale de circumscripţie comunică listele de candidaţi şi 

candidaturile independente către Biroul Electoral Central. 

 

Ulterior, BEC va centraliza numărul de candidaturi definitive depuse de către 

partidele politice, alianţele politice, alianţele electorale şi organizaţiile cetăţenilor 

aparţinând minorităţilor naţionale, precum şi de către candidaţii independenţi. 

 

În termen de trei zile de la rămânerea definitivă a candidaturilor, cel mai târziu la 

data de 4 noiembrie, are loc stabilirea ordinii în care se tipăresc numele 

candidaţilor pe buletinul de vot în circumscripţiile electorale din ţară. 

 

*** În Capitală, Biroul electoral de circumscripţie a admis candidaturile 

depuse pentru Camera Deputaţilor şi Senat de 18 partide şi formaţiuni 

politice. 

 

Totodată, a fost acceptată intrarea în cursa pentru un loc în Camera Deputaţilor a 5 

candidaţi independenţi. 

 

Potrivit site-ului BEM, au fost admise candidaturile depuse la Senat şi Cameră de 

Partidul Social Democrat, Partidul Naţional Liberal, Alianţa USR PLUS, Uniunea 

Democrată Maghiară din România, Partidul Noua Românie, Alianţa pentru Unirea  
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Românilor, Partidul Alternativa Dreaptă, Partidul Naţional Ţărănesc Maniu - 

Mihalache, Partidul Ecologist Român, Partidul Noua Dreaptă, Partidul Naţiunea 

Română, Partidul Pro România, Partidul Socialist Român, Partidul România Mare, 

Partidul Puterii Umaniste (social-liberal), Partidul Social Democrat al 

Muncitorilor, Partidul Verde şi Partidul Mişcarea Populară. 

 

BEM a acceptat candidaturile a 5 independenţi care doresc să ajungă deputaţi: 

Aurel Cătălin Stochiţă, Gabriel Oprea, Daniela Şerban, Valeriu Ciolan Nicolae şi 

Ionela Alina Geonea. 

 

*** Pe 18 octombrie, Biroul electoral pentru românii din străinătate a 

constatat rămânerea definitivă a candidaturilor depuse de partide şi 

formaţiuni politice, dar şi de independenţi pentru un loc în Parlamentul 

României din partea diasporei. 

 

Potrivit deciziei Biroului electoral nr. 43 pentru cetăţenii români cu domiciliul sau 

reşedinţa în afara ţării, au rămas definitive candidaturile depuse pentru Senat şi 

Camera Deputaţilor în diaspora de PNL, Alianţa USR PLUS, PSD, Pro România, 

PMP, UDMR, Partidul Ecologist Român şi Alianţa pentru Unirea Românilor. 

 

În cursa pentru un loc în Parlament au intrat şi doi candidaţi independenţi - Ştefan 

Voloşeniuc (la Senat) şi Constantin Darius Radu (la Camera Deputaţilor). 

 

*** Tot atunci au rămas definitive şi candidaturile propuse de organizaţiile 

cetăţenilor aparţinând minorităţilor naţionale pentru toate circumscripţiile 

electorale la alegerile pentru Camera Deputaţilor. 

 

Potrivit BEC, este vorba de candidaturi depuse de: Uniunea Sârbilor din România, 

Forumul Democrat al Germanilor din România, Uniunea Culturală a Rutenilor din 

România, Federaţia Comunităţilor Evreieşti din România, Uniunea Elenă din 

România, Asociaţia Macedonenilor din România, Uniunea Croaţilor din România, 

Asociaţia Italienilor din România - RO.AS.IT, Asociaţia Partida Romilor "Pro 

Europa", Asociaţia Liga Albanezilor din România, Uniunea Ucrainenilor din  
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România, Comunitatea Ruşilor Lipoveni din România, Uniunea Democrată Turcă 

din România, Uniunea Polonezilor din România, Uniunea Armenilor din România, 

Uniunea Democratică a Slovacilor şi Cehilor din România. 

 

Campania electorală pentru alegerile parlamentare începe vineri, 6 

noiembrie, şi va dura 30 de zile. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Fiscalitatea din România aduce doar 65% din veniturile medii bugetare la 

nivelul UE. Observații în structură 

Potrivit datelor publicate de Eurostat, România s-a situat anul trecut penultima 

în UE în ceea ce privește ponderea în PIB a taxelor colectate, cu doar 26,8%, 

cea mai redusă cu excepția Irlandei (22,7%, dar acolo există o situație specială în 

ceea ce privește raportarea PIB, urmare a Brexit-ului) și semnificativ sub cea din 

Bulgaria (30,3%), Lituania (30,4%) și Letonia (31,3%). 

Pentru referință, trebuie amintit că media de taxare la nivelul tuturor statelor 

membre ale UE a fost de 41,1% iar cele mai ridicate valori au fost consemnate în 

Franța (47,4%), Danemarca (46,9%), Belgia (45,9%), Suedia (43,6%), Austria 

(43,1%), Italia (42,6%) și Finlanda (42,3%). 

Ceea ce înseamnă că fiscalitatea efectivă din România s-a situat la mai puțin de 

două treimi în raport cu media europeană (65% dacă se face raportarea 

procentajului de la noi la nivelul mediu UE). Adică rămâne atât la foarte mare 

distanță de practica europeană și sub uzanțele țărilor din fostul bloc estic care au 

aderat la Uniune. 

https://cursdeguvernare.ro/fiscalitatea-din-romania-aduce-doar-65-din-veniturile-medii-bugetare-la-nivelul-ue-observatii-in-structura.html
https://cursdeguvernare.ro/fiscalitatea-din-romania-aduce-doar-65-din-veniturile-medii-bugetare-la-nivelul-ue-observatii-in-structura.html
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Datele Eurostat referitoare la evoluția fiscalității efective în România arată că cel 

mai ridicat nivel al taxelor și contribuțiilor sociale colectate s-a consemnat 

înainte de aderarea la UE, a revenit în 2015 la o valoare ceva mai mare, după 

care alimentarea bugetului public pe partea de impozite a fost sistematic mai mică, 

cu un minim atins în 2017 (vezi tabelul). 

 

Taxa pe venit și averea individuală, punctul nevralgic 

Î 

 

 

https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/venit
https://cdn.cursdeguvernare.ro/wp-content/uploads/2020/10/Venituri-din-taxe-si-contributii-sociale-in-statele-UE-PIB-2019.jpg
https://cdn.cursdeguvernare.ro/wp-content/uploads/2020/10/evolutia-fiscalitatii-efective.png
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n structura pe tipuri de taxe și impozite, ar fi relevantă o comparație între România 

și UE pentru a vedea cât suntem de departe de uzanțele în materie și unde ar trebui 

să umblăm pentru a ajunge la o așezare mai „europeană” a taxării, cu observația 

importantă că o parte din această convergență inevitabilă ar urma să se facă pe 

partea de mai bună colectare și nu numai prin majorări ale cotelor legale de 

taxare. 

 

Top of Form 

Bottom of Form 

Datele arată că aproape toate segmentele de colectare de taxe pot fi îmbunătățite 

predominant pe calea unei mai bune colectări, fără a umbla semnificativ la cotele 

de taxare. Cu observația că TVA-ul este cel mai puțin sensibil subiect, implicit 

cea mai puțin probabilă direcție de acțiune pentru aducerea veniturilor mai aproape 

de media UE. 

La polul opus, se poate vedea ușor că ne situăm la doar 24% din nivelul 

de impozitare pe individ și/sau gospodărie, unde aproape sigur va trebui să 

mai acoperim din decalajul imens (peste șapte puncte procentuale din PIB, adică 

principalul motiv pentru care nu ne ajung încasările bugetare) în raport cu 

practica europeană. 

(Sursa: cursdeguvernare.ro) 

 

 

https://cdn.cursdeguvernare.ro/wp-content/uploads/2020/10/comparatia-fiscalitate-efectiva.png
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 Intra in vigoare noul SUMAL, un important instrument in lupta cu taierile 

ilegale de padure 

SUMAL 2.0, cel mai important instrument in lupta cu taierile ilegale de padure, 

intra in vigoare la 1 noiembrie, anunta Ministerul Mediului. Incepand cu aceasta 

data, toti cei peste 100.000 de utilizatori ai sistemului, dintre care peste jumatate 

sunt noi, vor incepe sa opereze in acest sistem informatic. 

 

"SUMAL 2.0, cel mai important instrument in lupta cu taierile ilegale de padure, 

intra in vigoare la 1 noiembrie 2020. Incepand cu aceasta data, toti cei peste 

100.000 de utilizatori ai SUMAL 2.0, dintre care peste jumatate sunt noi, vor 

incepe sa opereze in acest sistem informatic", a informat ministerul. 

 

Prin modificarea Codului Silvic, promulgat la inceputul lunii septembrie, apare 

obligativitatea detinerii avizului de transport nu doar pentru materialul lemnos, ci 

si pentru toate celelalte produse din lemn: rumegus, biomasa, coaja arborilor si 

orice rest de lemn. Aceasta modificare introduce automat, ca utilizatori in 

SUMAL, zeci de mii de noi agenti economici, care pana acum nu aveau obligatia 

raportarii in sistem. Toate operatiunile de ordin tehnic pentru adaptarea SUMAL 

2.0 la noile prevederi din Codul Silvic au fost deja realizate. 

 

In acest context, Guvernul Romaniei a decis, in sedinta de miercuri, 28 octombrie, 

la propunerea Ministerului Mediului, Apelor si Padurilor (MMAP), acordarea unei 

perioade de gratie tuturor noilor utilizatori ai SUMAL 2.0 de a se familiariza cu 

noul sistem, prin extinderea obligativitatii utilizarii vechii versiuni a sistemului 

pana la data de 30 ianuarie 2021. Pana la aceasta data, cele doua sisteme vor 

functiona in paralel. Utilizatorii sunt obligati sa le foloseasca concomitent. Dupa 

acest termen, urmarirea transabilitatii se va realiza exclusiv prin noul SUMAL. 

 

"Am reusit sa finalizam, in termenul stabilit, cea mai importanta masura asumata 

prin Programul de Guvernare, in ceea ce priveste stoparea taierilor ilegale de lemn. 

S-au implicat in egala masura colegii din Minister, din Serviciul de 

Telecomunicatii Speciale, de la garzile forestiere. In spatele acestui sistem este 

https://ziare.com/codul-silvic/
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munca unei echipe care a lucrat continuu pentru respectarea termenelor propuse. 

Le multumesc tuturor, inclusiv partenerilor din RNP Romsilva si din mediul privat, 

care au inteles asteptarile pe care le are societatea romaneasca", a declarat Gelu 

Puiu, secretar de stat pentru paduri in cadrul Ministerul Mediului. 

 

Noua versiune a SUMAL aduce inovatii care ajuta, pe de o parte, munca de 

combatere a taierilor ilegale si, totodata, simplifica enorm munca lucratorilor 

silvici din teren. Astfel, se va putea urmari, in timp real, prin coordonate GPS, 

orice transport de masa lemnoasa din punctul de incarcare pana in punctul de 

descarcare, devenind astfel foarte dificil sa mai apara acele escale ilegale realizate 

cu acelasi aviz. SUMAL 2.0 obliga si la incarcarea de fotografii, din mai multe 

unghiuri, ale lemnului incarcat, pentru orice transport din Romania, precum si 

insemnarea, in padure, a parchetelor de masa lemnoasa cu coordonate GPS inainte 

de a se face taierea. 

 

O alta particularitate a sistemului este aceea ca se vor putea vedea zilnic toate 

volumele de material lemnos din orice depozit din tara. In plus, cantitatile de aici 

vor fi actualizate automat de sistem, precizeaza ministerul. 

 

"Prin operationalizarea Sistemului de Urmarire a Materialului Lemnos vom reusi, 

in timp real, 24 de ore din 24, sa avem un management foarte clar asupra masei 

lemnoase. Vom sti in permanenta cat lemn s-a taiat din padurile Romaniei, unde va 

fi dus acesta, fie in depozit, fie la terti. In permanenta apar provocari pe care 

reusim sa le solutionam. Factorii implicati au venit cu sugestii importante, astfel 

incat sistemul sa devina operational. Totul s-a facut cu pasi siguri pentru ca 

SUMAL 2.0 sa fie eficient. Suntem deschisi la dialog si am luat in considerare, in 

mod special, propunerile venite din partea celor care opereaza in acest sistem", a 

explicat secretarul de stat Gelu Puiu. 

 

SUMAL 2.0 nu mai permite realizarea transportului dublu pe acelasi aviz si nici 

evitarea voita a inregistrarii in sistem prin realizarea de transporturi multiple cu 

cantitati reduse. 
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In acest caz, transportatorii de volume mici, pentru care nu este necesar avizul de 

insotire, nu vor mai avea voie sa transporte, in total, mai mult de 20 mc pe an, daca 

nu sunt inregistrati in noul SUMAL ca transportatori profesionisti. Sistemul are 

acum capacitatea de a depista si bloca automat astfel de practici. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 INS: Numărul sosirilor înregistrate în structurile de primire turistică, în 

scădere cu 39,5%, în septembrie 

Numărul sosirilor înregistrate în structurile de primire turistică în luna septembrie 

2020 s-a situat la 794.500, în scădere cu 39,5% faţă de cel din luna septembrie 

2019, turiştii străini reprezentând 4,1%, potrivit datelor Institutului Naţional de 

Statistică (INS) remise luni AGERPRES. 

În ceea ce priveşte sosirile turiştilor străini în structurile de primire turistică, cea 

mai mare pondere au deţinut-o cei din Europa (86,3% din total turişti străini), 

marea majoritate fiind din ţările aparţinând Uniunii Europene, potrivit agerpres.ro. 

Înnoptările înregistrate în structurile de primire turistică în luna septembrie 2020 au 

însumat 1,912 milioane, în scădere cu 36,9% faţă de cele din luna septembrie 2019. 

Din numărul total de înnoptări, în luna septembrie 2020, înnoptările turiştilor 

români în structurile de primire turistică cu funcţiuni de cazare au reprezentat 

96,2%, în timp ce înnoptările turiştilor străini au reprezentat 3,8%. În ceea ce 

priveşte înnoptările turiştilor străini în structurile de primire turistică, cea mai mare 

pondere au deţinut-o cei din Europa (85,1% din total turişti străini), marea 

majoritate fiind din ţările aparţinând Uniunii Europene. 

Durata medie a şederii în luna septembrie 2020 a fost de 2,4 zile la turiştii români 

şi de 2,2 zile la turiştii străini. 

Indicele de utilizare netă a locurilor de cazare în luna septembrie 2020 a fost de 

26,3% pe total structuri de cazare turistică, în scădere cu 11,4 puncte procentuale 

faţă de luna septembrie 2019. 

 

https://www.agerpres.ro/
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Indici mai mari de utilizare a locurilor de cazare în luna septembrie 2020 s-au 

înregistrat la hoteluri (30,4%), bungalouri (29%), popasuri turistice (26,5%), spaţii 

de cazare pe nave (25,6%), vile turistice (25,1%), căsuţe turistice (23,3%), sate de 

vacanţă (21,5%) şi pensiuni agroturistice (20,1%). 

Sosirile vizitatorilor străini în România, înregistrate la punctele de frontieră, au fost 

în luna septembrie 2020 de 399.500, în scădere cu 66,2% faţă de luna septembrie 

2019. Mijloacele de transport rutier şi aerian au fost cele mai utilizate pentru 

sosirile din străinătate, reprezentând 84,8%, respectiv 12,2% din numărul total de 

sosiri. 

Plecările vizitatorilor români în străinătate, înregistrate la punctele de frontieră, au 

fost în luna septembrie 2020 de 895.000, în scădere cu 60,1% comparativ cu luna 

septembrie 2019. Mijloacele de transport rutier şi aerian au fost cele mai utilizate 

pentru plecările în străinătate, reprezentând 68,0%, respectiv 31,6% din numărul 

total de plecări. 

Sosirile înregistrate în structurile de primire turistică în perioada 1 ianuarie - 30 

septembrie 2020 au însumat 5,161 milioane, în scădere cu 50,6% faţă de perioada 

1 ianuarie -30 septembrie 2019. Din numărul total de sosiri, în perioada 1 ianuarie 

-30 septembrie 2020 sosirile turiştilor români în structurile de primire turistică cu 

funcţiuni de cazare au reprezentat 92,4%, în timp ce turiştii străini au reprezentat 

7,6%. În ceea ce priveşte sosirile turiştilor străini în structurile de primire turistică, 

cea mai mare pondere au deţinut-o cei din Europa (77,8% din total turişti străini), 

iar dintre aceştia 74,3% au fost din ţările aparţinând Uniunii Europene. 

Potrivit INS, înnoptările înregistrate în structurile de primire turistică în perioada 1 

ianuarie - 30 septembrie 2020 au însumat 1,075 milioane, în scădere cu 49,5% faţă 

de cele din perioada 1 ianuarie -30 septembrie 2019. 

Din numărul total de înnoptări, în perioada 1 ianuarie -30 septembrie 2020 

înnoptările turiştilor români în structurile de primire turistică cu funcţiuni de cazare 

au reprezentat 92,9%, în timp ce înnoptările turiştilor străini au reprezentat 7,1%. 

În ceea ce priveşte înnoptările turiştilor străini în structurile de primire turistică, 

cea mai mare pondere au deţinut-o cei din Europa (76,4% din total turişti străini), 

iar dintre aceştia 73,5% au fost din ţările aparţinând Uniunii Europene. 
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Durata medie a şederii în perioada 1 ianuarie -30 septembrie 2020 a fost 2,4 zile la 

turiştii români şi de 2,2 zile la turiştii străini. 

Indicele de utilizare netă a locurilor de cazare în perioada 1 ianuarie -30 septembrie 

2020 a fost de 25,9% pe total structuri de cazare turistică, în scădere cu 9,5 puncte 

procentuale faţă de perioada 1 ianuarie -30 septembrie 2019. 

Indici mai mari de utilizare a locurilor de cazare în perioada 1 ianuarie -30 

septembrie 2020 s-au înregistrat la bungalouri (32,8%), hoteluri (30,1%), spaţii de 

cazare pe nave (29,3%), căsuţe turistice (25,3%), campinguri (24,7%), vile turistice 

(24,4%), popasuri turistice (20,2%), pensiuni agroturistice (19,1%) şi hosteluri 

(18,7%). 

Pe judeţe, în primele nouă luni din acest an, numărul de sosiri ale turiştilor în 

structurile de primire turistică cu funcţiuni de cazare turistică a înregistrat valori 

mai mari în Constanţa (975.400), Braşov (533.700), Municipiul Bucureşti 

(452.300), Prahova (236.300), Bihor (217.500), Sibiu (214.600), Mureş (200.800), 

Cluj (199.600), Vâlcea (193.300) şi Suceava (187.800) iar înnoptările turiştilor au 

înregistrat valori mai mari în: Constanţa (3,414 milioane), Braşov (1,072 

milioane), Municipiul Bucureşti (790.500), Bihor (594.300), Vâlcea (568.800), 

Prahova (512.600), Mureş (407.500), Suceava (397.800), Sibiu (363.600), Caraş 

Severin (358.100), Cluj (356.000) şi Timiş (282.800). 

Pe ţări, cele mai multe sosiri ale turiştilor străini cazaţi in structurile de primire 

turistică cu funcţiuni de cazare au provenit din Germania (49.600), Italia (35.300), 

Israel (28.400), Franţa (25.400) şi Regatul Unit (23.500). 

Sosirile vizitatorilor străini în România, înregistrate la punctele de frontieră, au fost 

în perioada de referinţă 1 ianuarie - 30 septembrie 2020 de 4,109 milioane, în 

scădere cu 59,0% faţă de aceeaşi perioadă a anului trecut. Mijloacele de transport 

rutier şi aerian au fost cele mai utilizate pentru sosirile vizitatorilor străini în 

România, reprezentând 81,6%, respectiv 15,8% din numărul total al sosirilor. 

Plecările vizitatorilor români în străinătate, înregistrate la punctele de frontieră, au 

fost în perioada 1 ianuarie -30 septembrie 2020 de 7,872 milioane, în scădere cu 

57,3% comparativ cu perioada 1 ianuarie -30 septembrie 2019. 
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Mijloacele de transport rutier şi aerian au fost cele mai utilizate pentru plecările în 

străinătate, reprezentând 69,6%, respectiv 29,8% din numărul total de plecări. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Interviu. 100 de minute cu premierul | Pensii & FMI, alegeri, 5G fără China 

Ludovic Orban susține în partea a doua a interviului pentru Europa Liberă declară 

că este dispus să formeze un guvern împreună cu USR-PLUS, dar și cu UDMR. 

Planul PNL este de a strânge o majoritate de două treimi în Parlament pentru a 

iniția modificarea Constituției. Pentru prima oară, Ludovic Orban recunoaște în 

mod oficial că este exclus ca firma chinezească Huawei să fie partener pentru 5G. 

În prima parte a interviului acordat Europei Libere, Ludovic Orban a vorbit despre 

măsurile anti-COVID, când este posibil să apară primul vaccin, dar și despre 

anchetele în dosarele Colectiv și 10 august. 

 despre viitorul guvern: Posibilii parteneri sunt USR-PLUS și PMP, dar 

putem discuta și cu UDMR 

 despre Florin Iordache: Iordache poate să își caute de lucru pentru că va 

rămâne foarte puțin timp la Consiliul Legislativ 

 despre alegerile locale: Am greșit că le-am amânat în vară 

 despre buget: Se va vota în Parlament între Crăciun și Anul Nou. Nu mărim 

taxe, impozite, în doi-trei ani vrem să reducem deficitul sub 3% 

 despre acord cu FMI: Nu exclud un anumit tip de acord 

 despre licitația 5G: Exclus cu China și Huawei 

 despre Secția Specială: Garantăm că se va desființa în 2021 

 despre CCR: Vrem să modificăm Constituția 

 despre programul financiar pentru mass-media: Îl vom continua cât timp 

ține pandemia 

 despre prezența la vot: O să fie cu 5% mai mare decât în 2016 
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Europa Liberă: Veți rămâne în fruntea Guvernului și după 6 decembrie? 

Ludovic Orban: „Obiectivul PNL este să câștige alegerile parlamentare. 

Câștigarea alegerilor parlamentare, cu siguranță va asigura continuitate în 

guvernare. PNL se află pe primul loc în sondaje. PNL e singurul partid care are 

capacitatea și forța să învingă PSD, este singurul partid care are capacitatea de a 

asigura coloana vertebrală a guvernării pentru următorii patru ani." 

Europa Liberă: Vă doriți ca USR-PLUS să se regăsească în viitorul guvern? 

Ludovic Orban: „Sunt cei mai posibili parteneri la guvernare." 

Europa Liberă: USR-PLUS vă acuză că nu ați fost un partener loial și au spus 

că nu vor susține un guvern dacă dumneavoastră o să fiți premier. 

Ludovic Orban: „Sunt declarații ale unor parlamentari." 

Europa Liberă: Inclusiv domnul Barna. 

Ludovic Orban: „Guvernul este format de partidul care câștigă alegerile pentru 

că așa e normal într-o democrație. USR-PLUS este prima noastră opțiune. Suntem 

de aproape patru ani de zile împreună, am luptat pe băncile Opoziției în primă 

fază, ulterior am reușit să dăm jos guvernul PSD împreună. Noi ne-am asumat 

răspunderea guvernării, noi ne-am asumat răspunderea guvernării într-o gravă 

criză de sănătate, criză economică, secetă, inundații, dar noi ne-am asumat 

răspunderea să guvernăm." 

Europa Liberă: Vă doreați ca și ei să își asume această responsabilitate? 

Ludovic Orban: „Ei au spus că nu sunt tentați de guvernare și că nu e misiunea 

lor să rezolve criza, să rezolve problemele. Probabil au avut o gândire legată de 

alegerile din 2020. În ceea ce ne privește, ne-am asumat această răspundere și am 

făcut un lucru extrem de bun că ne-am asumat această răspundere. Suntem în 

continuare gata să ne asumăm răspunderea guvernării, cu atât mai mult cu cât 

cunoaștem foarte bine situația, am arătat că avem capacitatea de a conduce 

România în împrejurări extrem de dificile, iar în momentul revenirii suntem cel 

mai bine pregătiți ca să putem să accelerăm relansarea economică în perioada 

care va veni." 
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Europa Liberă: Dacă USR-PLUS își va menține pretențiile ca dumneavoastră 

să nu fiți premier, este posibil ca ei să nu se regăsească la guvernare? 

Ludovic Orban: „Suntem în precampanie, trebuie privite ca declarații de 

campanie. Adversarul nostru politic e PSD, întreaga energie ne-o consumăm 

pentru a convinge românii că PSD e un adevărat dușman al României, că PSD 

distruge economia în fiecare zi prin majoritățile conjuncturale din Parlament, 

adoptând pe bandă rulantă noi și noi decizii care afectează dramatic economia și 

societatea în ansamblul său și evident că avem obiectivul de a câștiga alegerile 

astfel încât să avem garanția că patru ani de zile România va fi pe un drum corect. 

Normal că printre partenerii noștri sunt cei cu care avem afinități, alături de care 

am luptat în ultimii ani și anume cei de la USR-PLUS, cei de la PMP." 

Europa Liberă: Înaintea alegerilor europarlamentare, Kelemen Hunor 

declara într-un interviu pentru Europa Liberă că nivelul de încredere în PNL 

este unul scăzut. Ați reușit să aveți o punte de legătură cu UDMR? 

Ludovic Orban: „Am menținut un dialog constant cu UDMR, în măsura în care 

va exista o discuție privind disponibilitatea de participare la guvernare, suntem 

deschiși unei astfel de discuții." 

Europa Liberă: Marcel Ciolacu vă lansa o provocare: cine câștigă alegerile să 

desemneze premierul. 

Ludovic Orban: „Așa se întâmplă în democrații." 

Europa Liberă: Dacă PNL nu se va situa pe primul loc, veți lăsa pe altcineva 

să formeze guvernul? 

Ludovic Orban: „Pe lângă desemnarea premierului de formațiunea care câștigă 

alegerile, este necesară și formarea unei majorități pentru învestire. În ceea ce 

privește construirea unei majorități, cred că am o minimă experiență." 

Europa Liberă: Deci nu contează cine câștigă alegerile, ci cine poate forma o 

majoritate? 

Ludovic Orban: „Partidul care câștigă alegerile desemnează premierul. Este o 

condiție necesară, dar nu suficientă, trebuie să ai și capacitatea necesară pentru 

formarea unei majorități." 
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Europa Liberă: Excludeți în următorii patru ani o colaborare la guvernare cu 

PSD? 

Ludovic Orban: „Da, 100%." 

Europa Liberă: Chiar dacă PSD susține că trece printr-un proces de reformă. 

Ludovic Orban: „Lupul își schimbă părul, dar năravul ba. Au câteva fețe noi pe 

listă. Domnul Rafila e în ograda PSD demult, nu e noutate, acum și-a asumat 

public și nu îl înțeleg de ce, sincer. Aș fi preferat să îl avem alături de noi în 

bătălia contra COVID, nu în proiectul politic alături de PSD, care a fost un partid 

care a torpilat sistematic toate eforturile, inclusiv ale domnului Rafila în perioada 

când era implicat în bătălia anti-COVID." 

Europa Liberă: De ce nu i-ați făcut o propunere să intre în PNL? 

Ludovic Orban: „Nu i-am văzut o coloratură politică." 

 Planul lui L. Orban pentru F. Iordache 

Europa Liberă: Florin Iordache în fruntea Consiliului Legislativ. 

Ludovic Orban: „Asta arată clar că PSD nu s-a schimbat deloc. E o poveste că i-

a pus pe unii pe listă și i-a scos pe alții. PSD în substanța lui este același partid 

care dominat de baroni, în care baronii fac legea și care nu are capacitatea să se 

reformeze. Se bazează pe o demagogie deșănțată, pe o inducere sistematică în 

eroare a opiniei publice, pe o păcălire inclusiv a categoriilor de populație care 

încă mai votează cu ei." 

Europa Liberă: Vă reproșați că nu s-a ajuns la o strategie comună cu USR 

pentru a împiedica... 

Ludovic Orban: „Dar cum nu s-a ajuns? Noi l-am sprijinit pe candidatul lor la 

funcția de vicepreședinte și ne așteptam să fie susținut și candidatul pe care l-am 

susținut noi pentru funcția de președinte, fostul președinte al CCR." 

Europa Liberă: Ei spun că l-au susținut. 
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Ludovic Orban: „Nu stau să verific. Când te uiți acolo vezi că vicepreședintele 

din partea USR a fost votat și de parlamentarii PSD, e de domeniul evidenței, în 

timp ce candidatul propus de PNL a beneficiat de un număr de voturi egal cu 

numărul de parlamentari PNL prezenți în sală. Important e că și noi și cei de la 

USR PLUS am atacat la CCR hotărârea Parlamentului prin care a fost învestit. Nu 

cred că va fi respinsă sesizarea la CCR pentru că are un temei extrem de solid." 

Europa Liberă: Credeți că Florin Iordache nu va ajunge în fruntea 

Consiliului Legislativ? 

Ludovic Orban: „Dacă se va apleca cu seriozitate Curtea Constituțională asupra 

acestei sesizări ne va da dreptate." 

Europa Liberă: Următoarea majoritate nu l-ar putea schimba din funcție? 

Ludovic Orban: „Următoarea majoritate îl va schimba, dar eu totuși mă gândesc 

că poate CCR nu va sta în comenzile date de prietenul lui Iordache, Valer 

Dorneanu. Oamenii din presă dacă doreau să afle ce decizie va da CCR, se 

duceau și îl întrebau pe Florin Iordache, fiind binecunoscută prietenia lui 

Iordache cu Valer Dorneanu. Poate tocmai din această cauză, că e cunoscut acest 

lucru, CCR o să facă un efort să fie obiectivă în evaluarea acestei solicitări. Dacă 

nu va face acest lucru, (oricum n.r.) Iordache poate să își caute de lucru pentru că 

va rămâne foarte puțin timp pentru că vom modifica legea și îl vom schimba din 

funcție după alegeri." 

Europa Liberă: Cum poate ajunge impostura la un nivel atât de înalt ca în 

cazul lui Laurențiu Baranga? A fost un șoc chiar și pentru partenerii 

internaționali. Dumneavoastră cum ați văzut acest fals, falsificarea unei 

diplome de bacalaureat? 

Ludovic Orban: „A fost o propunere a Ministerului de Finanțe, s-au făcut 

verificările legate de această candidatură. Imediat cum am aflat despre ce e vorba, 

înainte de a se ajunge la ancheta respectivă, am solicitat demisia și nu mai are 

funcția.  
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Este interesant cum a ajuns un astfel de personaj să ocupe funcții de-a lungul 

timpului. Poate nu am fost suficient de profund în evaluare, pe de altă parte venind 

propunerea din partea Ministerului de Finanțe și fiind făcute verificările, nu am 

stat foarte mult să ezit. Căutăm un candidat serios să aibă toate datele necesare. 

Când te-ai fript cu ciorbă, sufli și în iaurt." 

Europa Liberă: Nu vă temeți de o prezență redusă la parlamentare? 

Ludovic Orban: „Pe cercetările noastre sociologice, prezența la vot care este 

indicată în răspunsuri este mai mare decât prezența la vot la parlamentarele din 

2016 cu 5 procente. Eu îi îndemn pe oameni să vină cu toate încrederea. Dacă se 

respectă regulile, campania electorală și ziua votului nu prezintă nici un risc de 

răspândire a virusului." 

Europa Liberă: De ce este nevoie de aceste alegeri ținute în vreme de 

pandemie? 

Ludovic Orban: „Expiră mandatul Parlamentului, democrația înseamnă alegeri. 

Fără alegeri nu există democrație. Dacă lăsăm în funcție Parlamentul acesta 

distruge România. O să dea pe bandă rulantă noi și noi aberații, care vor arunca 

România în aer. Am făcut eforturi uriașe să menținem ratingul de țară al 

României." 

Europa Liberă: S-a greșit în vară când s-au amânat alegerile locale? 

Ludovic Orban: „Cu siguranță, cu siguranță." 

Europa Liberă: Trebuia să le avem la termen? 

Ludovic Orban: „Da. Cu siguranță s-a greșit. Până la urmă tot a trebuit să ținem 

alegeri. Și prelungirea mandatului din Parlament se face în anumite condiții 

constituționale." 

Europa Liberă: A cui a fost greșeala din vară? 

Ludovic Orban: „În toate țările s-au făcut alegerile. În Polonia, Croația, Franța. 

Democrația înseamnă alegeri." 
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Europa Liberă: Era bine să avem alegeri locale cuplate cu cele parlamentare 

în vară? 

Ludovic Orban: „Sigur că ar fi fost bine. Asta ne-am și dorit la început, să 

rezolvăm cu alegerile cât mai repede, astfel încât să avem un Parlament legitim." 

Europa Liberă: Cine a luat decizia greșită, după cum spuneți, de a nu mai 

avea loc alegeri locale în vară? 

Ludovic Orban: „A fost o decizie luată, noi am propus o dată a alegerilor, s-a 

prelungit mandatul aleșilor locali la inițiativa PSD, recunosc că PNL nu a făcut 

mare opoziție. Ei au dorit să amâne și alegerile din 27 septembrie. Pesediștilor le 

e frică de alegeri, fug de alegeri ca dracul de tămâie pentru că pierd alegerile." 

Europa Liberă: Ei spun că se află pe primul loc în sondaje. 

Ludovic Orban: „În toate sondajele date înainte de europarlamentare, PNL era 

creditat cu 20-22%, iar PSD cu 35%. Noi am câștigat alegerile." 

Europa Liberă: În aceste condiții, garantați că vom avea alegeri pe 6 

decembrie indiferent dacă vom ajunge la 10.000 de cazuri de infectări pe zi? 

Ludovic Orban: „Dacă se respectă regulile. Campania ... Candidații să poarte 

mască, să păstreze distanța fizică. În ziua votului... nu au fost probleme în ziua 

votului. Probleme au fost cu petrecerile după câștigarea alegerilor. Dacă se 

respectă regulile, alegerile în sine nu reprezintă un risc suplimentar de răspândire 

a virusului. De ce să nu vină oamenii la vot, nu sunt pericole. E ca și cum s-ar 

duce la farmacie să își cumpere ceva sau la supermarket, dacă se respectă 

regulile." 

 Țintele pentru buget și un vot între Crăciun și Anul Nou 

Europa Liberă: Care sunt principalele ținte ale bugetului pe 2021? 

Ludovic Orban: „Deficitul proiectat în rectificarea este 8.6% și îl atingem. Anul 

viitoare vom reduce deficitul, trebuie să purtăm o discuție serioasă cu partenerii 

din Comisia Europeană. Noi am preluat guvernarea pe un deficit depășit, care a 

fost de 4.6%.  
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Noi avem pornită procedura de deficit excesiv și trebuie să avem o negociere 

serioasă la nivelul UE pentru a stabili care este deficitul pe care îl acceptă 

Comisia Europeană. Sigur va exista o reducere a deficitului, sigur va exista un 

plan de revenire sub planul de 3% într-un orizont de timp de doi, trei ani de zile. 

Contează cine va purta negocierile cu Comisia Europeană." 

Europa Liberă: PSD vă acuză că ascundeți bugetul și intenționați să măriți 

TVA. 

Ludovic Orban: „Minciună, fake-news. Am anunțat foarte clar că nu mărim taxe 

și impozite. În proiectul de buget pe care îl elaborăm nu e prevăzută nici o mărire 

de taxe și impozite." 

Europa Liberă: Bugetul îl veți trece tot prin angajarea răspunderii 

Guvernului? 

Ludovic Orban: „Vom încerca să îl trecem în Parlament între Crăciun și Anul 

Nou, prin dezbatere parlamentară. Obiectivul nostru după ce vom câștiga 

alegerile este să adoptăm bugetul până la 31 decembrie." 

Europa Liberă: Cât de mult va conta decizia Curții Constituționale în 

privința majorării pensiilor? 

Ludovic Orban: „Eu am transmis un mesaj onest. Dacă am fi avut bani, am fi 

majorat pensiile cu 40% ca să câștigăm alegerile și mai sigur. Noi am stabilit o 

creștere care e maximum posibilă. Orice creștere mai mare de 14% a punctului de 

pensie, ne duce în riscul de a nu putea plăti pensiile. A mări pensiile cu 40% 

înseamnă astăzi nebunie economică. Nu există resursele necesare. Avem nevoie de 

bani pentru proiectele europene, avem nevoie să asigurăm cofinanțare." 

Europa Liberă: Acest mesaj îl transmiteți și către judecătorii CCR? 

Ludovic Orban: „Cu siguranță, îl transmit și către judecătorii CCR. Oricine vine 

cu această susținere e iresponsabil. Sunt judecători ai Curții care au fost puși de 

PSD, în frunte cu Dorneanu, care se comportă ca pesediști în continuare. 

Nesocotesc Constituția, ei care ar trebui să fie paznicii Constituției, ei sunt primii 

care încalcă Constituția." 
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 Condițiile pentru un nou acord cu FMI 

Europa Liberă: Vom avea un acord cu FMI anul viitor? 

Ludovic Orban: „Nu." 

Europa Liberă: E un „nu” sigur, categoric? 

Ludovic Orban: „Nu este necesar. Sigur, putem avea o înțelegere cu FMI. Fondul 

are mai multe produse. Are un produs în care îți acordă până în două miliarde, 

fără condiții, pentru finanțarea deficitului bugetar. Nu exclud o astfel de variantă, 

dar asta nu înseamnă că o vom și face. Deocamdată, ne-am descurcat cu 

finanțările. Avem și alți parteneri internaționali, avem fonduri europene pe care 

putem să le atragem, pe care putem să le introducem în veniturile bugetului de 

stat, intenționăm digitalizarea în zona ANAF-ului, atât pe conectarea caselor de 

marcat cât și pe digitalizarea facturilor care să ne permită urmărirea TVA-ului. 

Una din marile probleme pe care le avem în încasări e legată de TVA. Avem cea 

mai mică rată de încasare pe TVA la nivel european. Numai digitalizarea îți poate 

aduce venituri de 1% din PIB. Avem și alți finanțatori: BEI, BERD. Au acceptat să 

ne acorde finanțări pentru Compania Națională de Administrare a Infrastructurii, 

să avem de unde plăti lucrările. Se face lucrarea, o plătești, trimiți documentele la 

Comisia Europeană și după ce ți se aprobă ți se decontează banii. Avem nevoie de 

bani să putem să plătim până ni se decontează fondurile de la nivel european. Aici 

ni se oferă un credit în condiții foarte avantajoase astfel încât să putem face față 

acestor plăți anterioare decontărilor de la nivel european." 

 China și Huawei nu pot participa la licitația pentru 5G 

Europa Liberă: Licitația pentru licența 5G a fost amânată pentru 2021. Ce 

șanse sunt să se desfășoare anul viitor? 

Ludovic Orban: „Avem un proiect de lege care este aproape gata, așteptăm un 

nou Parlament, nu avem încredere că actualul Parlament poate să adopte 

proiectul de lege. Va stabili câteva reguli legate de licitația 5G, proiectul de lege 

ține cont de Memorandumul care a fost convenit cu SUA și care ne oferă garanții 

că în urma licitației cu 5G poate să fie selectată o firmă care să nu ne creeze 

probleme de siguranță națională sau care să nu ne afecteze diferite domenii de 

activitate." 
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Europa Liberă: China poate să fie un partener în condițiile în care 

avertismentele din SUA și din UE în privința regimului de la Beijing sunt din 

ce în ce mai apăsate? 

Ludovic Orban: „În privința 5G, nu. Se știe foarte clar." 

Europa Liberă: Excludeți? 

Ludovic Orban: „Da." 

Europa Liberă: Este exclus cu Huawei? 

Ludovic Orban: „Da, dar se știe foarte clar. Legea în sine consfințește 

prevederile din Memorandum și nu pot să spun 100% că o să fie exclusă, că acum 

depinde cine vine la licitație. Din punctul nostru de vedere, nu respectă condițiile 

care vor fi stabilite prin lege." 

Europa Liberă: Licitația o să fie în 2021? 

Ludovic Orban: „Așa ne-am propus ca obiectiv." 

 PNL promite desființarea Secției Speciale și o reformă constituțională 

Europa Liberă: În domeniul Justiției, PNL a rămas dator cu desființarea 

Secției Speciale. 

Ludovic Orban: „Este o prioritate pentru noi imediat ce vom avea o majoritate 

parlamentară." 

Europa Liberă: Se desființează Secția Specială? 

Ludovic Orban: „100%." 

Europa Liberă: În cât timp? 

Ludovic Orban: „Cât de repede se poate. Am pregătit și lansat proiecte de lege 

care să corectăm stricăciunile făcute de PSD în cei trei ani în care pocnea din 

degete Dragnea și parlamentarii PSD votau toate aberațiile." 

Europa Liberă: Promiteți că anul viitor se va desființa Secția Specială? 

Ludovic Orban: „Nu e o promisiune, e o garanție." 
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Europa Liberă: V-ați pronunțat în termeni duri la adresa unor judecători 

CCR. 

Ludovic Orban: „Eu nu atac instituțiile statului, eu atac deciziile care sunt luate 

de anumiți indivizi, care ocupă temporar anumite poziții." 

Europa Liberă: Ce măsuri concrete puteți lua? 

Ludovic Orban: „Este nevoie de o reformă a Curții Constituționale. Poate vom 

avea două treimi din Parlament. Încă nu vreau să deschid acest subiect, dar 

intenția noastră este să corectăm Constituția. Dorim să schimbăm criteriile pentru 

desemnarea judecătorilor CCR." 

Europa Liberă: Ați acordat în acest an 40 de milioane de euro pentru 

campania de informare media privind COVID-19. Veți susține un demers 

similar și anul viitor? 

Ludovic Orban: „Atât timp cât va exista pandemia, noi vom asigura resurse 

pentru comunicare publică. Nu suntem singurul guvern care face lucrul acesta și 

alte guverne fac lucrul acesta. Nu am pus nici o condiție, am alocat resursele 

obiectiv pe baza numărului de subiecți care sunt atinși, indiferent că e vorba de 

online, de televiziuni, de posturi de radio. A fost și un mecanism de sprijin pentru 

că știm că a căzut piața de publicitate și o mare parte din media a fost în criză. 

Vine ca un sprijin care e acordat nediscriminatoriu, fără nici un fel de 

condiționare politică sau editorială către toate canalele de comunicare care ne 

permit să comunicăm lucrurile pe care vrem să le transmitem către cetățeni." 

Europa Liberă: Ați fost acuzat că prin acești bani ați cumpărat mass-media. 

Ludovic Orban: „Dacă vă uitați în mass media veți vedea că această acuzație 

este lipsită de fond." 

Europa Liberă: Aveți un mesaj pentru alegerile din Republica Moldova, cine 

vă doriți să câștige? 

Ludovic Orban: „Maia Sandu. Suntem parteneri în Partidul Popular European, 

am fost alături de ei în mai multe momente, avem o colaborare foarte bună.  
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Victoria Maiei Sandu reprezintă o garanție pentru traiectoria europeană a 

Republicii Moldova și evident că această traiectorie europeană trece prin 

România. Maia Sandu e un reprezentant cert al voinței spre democrație, spre 

Europa a cetățenilor din Republica Moldova." 

Europa Liberă: Peste câteva zile au loc alegeri prezidențiale în SUA. Ce vă 

așteptați de la viitorul președinte, aveți un preferat? Sunteți mai apropiat de 

democrați sau de republicani? 

Ludovic Orban: „Nu pot să manifest o preferință în mod evident. Noi vom 

continua parteneriatul strategic cu SUA, proiectele comune, vom rămâne aliați la 

fel de fideli în cadrul NATO, ceea ce hotărăsc americanii vom respecta." 

(Sursa: romania.europalibera.org) 

 

 Ludovic Orban va merge intr-o vizita oficiala in Israel. Se va intalni cu 

premierul si cu presedintele Israelului 

Premierul Ludovic Orban va efectua, saptamana viitoare, o vizita oficiala in Israel, 

in cadrul careia se va intalni cu premierul Benjamin Netanyahu, vicepremierul si 

presedintele acestei tari, pentru a discuta despre imbunatatirea relatiilor intre cele 

doua state si cresterea schimburilor comerciale. 

 

"Voi pleca in vizita oficiala in Israel. Cu ocazia acestei vizite voi avea intalniri 

oficiale cu premierul Benjamin Netanyahu, cu presedintele Israelului, cu 

vicepremierul. Este o vizita oficiala de stat, care are ca obiectiv aprofundarea 

relatiilor dintre Statul Israel si Romania, identificarea de noi cai de imbunatatire a 

relatiilor, de crestere a schimburilor comerciale, de sustinere reciproca a 

investitiilor, de colaborare pe domenii extrem de importante", a declarat duminica 

premierul Ludovic Orban. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/stiri/vizita/
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 Guvernarea PNL și Președintele Iohannis au menținut România pe direcția 

Vest. Vizite importante în SUA, Franța și Israel 

Unele dintre mai mari dorințe ale românilor după 1990 au fost aderarea României 

la NATO și la Uniunea Europeană. România se află astăzi în clubul democrațiilor 

euro-atlantice deoarece românii le-au cerut acest lucru politicienilor, chiar și atunci 

când la București clasa politică era încă legată de Uniunea Sovietică. Aderarea la 

NATO (2004) și la Uniunea Europeană (2007) au produs pentru România cea mai 

bună perioadă din istoria sa. Românii se bucură astăzi de o securitate fără 

precedent în istorie, se bucură de un nivel de trai mai ridicat ca niciodată și 

beneficiază de drepturi și libertăți care nici măcar nu putea fi imaginate în urmă cu 

30 sau 50 de ani, când ne aflam în plină dictatură comunistă. 

 

Din păcate, în societatea românească continuă să existe o puternică și influentă 

partidă anti-reformistă care încearcă de trei decenii să încetinească ritmul cu care 

România se aliniază la instituțiile și standardele euro-atlantice. Această grupare 

anti-reformistă și cu nostalgii comuniste se află adunată în cea mai mare parte în 

PSD. Acești oameni se uită cu interes către modele de societate care sunt 

incompatibile cu democrația liberală de tip occidental, țări în care conducătorii stau 

cu deceniile la putere, țări în care conducătorii nu răspund nici în fața cetățenilor, 

nici în fața justiției. 

 

PSD și admirația pentru Est 

 

Liviu Dragnea a încercat începând cu 2017 să imprime tuturor guvernelor pe care 

le-a controlat direcția Est. Același Liviu Dragnea promitea, fără să aibă dreptul, 

mutarea ambasadei României din Israel, contrar rezolutiilor Consiliului de 

Securitate, ceea ce ne-a costat credibilitatea în Orientul Mijlociu și poziția de 

membru nepermanent a aceluiași Consiliu de Securitate ONU. 

 

Primul premier “garantat” de Liviu Dragnea - Sorin Grindeanu - declara că șeful 

său i-a reproșat că nu a îmbunătăți relațiile cu Rusia. La rândul lui, Mihai Tudose, 

următorul premier Dragnea-PSD își făcea un titlu de glorie din faptul că va aduce 

în România banii Chinei, bani cu care ar fi construit spitale, autostrăzi și, evident, 

Reactoarele 3 și 4 de la Cernavodă. 



CNSLR Fratia | Revista Presei 2 noiembrie 2020 29 

 

Viorica Dăncilă a rămas în istorie pentru harababura din guvernul său, inclusiv în 

zona de politică externă și apărare. De altfel, într-un articol recent semnat de 

Dăncilă în Jerusalem Post, fostul premier cerea nici mai mult nici mai puțin decât 

normalizarea relațiilor cu Rusia. 

 

În ultimii 3 ani în care au fost la guvernare, pesediștii au făcut tot posibilul să 

lovească în interesele economice și comerciale ale României și să sprijine 

interesele altor state. Așa a apărut infama OUG 114, care lovea în firmele 

românești care exploatau gazele naturale în România, fapt ce a dus la o creștere 

semnificativă a exporturilor de gaze naturale din Rusia. Tot pe aceeași logică a 

apărut și legislația extrem de dură care practic bloca exploatarea gazelor naturale 

din Marea Neagră. 

 

Întâmplător sau nu, cât timp au fost la guvernare, pesediștii s-au certat cu partenerii 

noștri euro-atlantici. Tocmai de aceea, în puținele lor vizite în Occident au fost 

tratați cu răceală de liderii europeni. În plus, niciun lider euro-atlantic important nu 

a dorit să se afișeze cu ei în acele vremuri. 

 

Direcția Vest. Vizite de succes în SUA, Franța și Israel 

 

Una dintre prioritățile Guvernului liberal a fost să readucă România la aceeași 

masă cu aliații noștri din Occident. România avea deja un lider respectat în Vest, 

pe președintele Klaus Iohannis, un partener de dialog credibil pentru toate 

cancelariile occidentale. Klaus Iohannis a fost unul dintre puținii lideri care au 

vizitat Casa Albă de două ori în timpul primului mandat al președintelui Trump, o 

onoare de care beneficiază doar cei mai importanți aliați ai Statelor Unite. 

Cu toate acestea, guvernele PSD au preferat să se certe cu aliații noștri din Vest și 

chiar să blocheze investiții occidentale în economia noastră. De aceea, Guvernul 

liberal a fost ocupat să șteargă efectele negative ale administrațiilor pesediste și să 

reconecteze și chiar să întărească dialogul politic și relațiile economice și 

comerciale cu prietenii noștri din Occident. 
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Ultimele săptămâni au fost marcate de o adevărată ofensivă diplomatică a 

Guvernului României. Am avut o importantă serie de vizite de miniștri în Statele 

Unite, am avut o importantă vizită a premierului Ludovic Orban în Franța, 

împreună cu o delegație relevantă de miniștri și în curând vom avea de asemenea o 

vizită robustă în Israel și Palestina a șefului Guvernului. Cele trei momente aduc 

beneficii uriașe pentru România și pentru români. 

 

Din SUA vin investiții și garanții de securitate 

 

Statele Unite au rămas în tot acest timp cel mai important aliat al țării noastre și un 

prieten cu care avem relații excelente la toate nivelurile. Acest lucru este 

demonstrat și de faptul că 3 miniștri extrem de importanți - Externe, Economie și 

Apărare - au efectuat vizite de succes la Washington. Din această vizită am obținut 

lucruri extrem de importante pentru români. 

 

În primul rând, am obținut un pachet de investiții americane în valoare de 

aproximativ 7 miliarde de dolari, bani ce vor fi utilizați în special pentru 

construcția Reactoarelor 3 și 4 de la Cernavodă și pentru reabilitarea Reactorului 1. 

Exista perspectiva unei finanțări americane importante și pentru construcția căii 

ferate Constanța – Gdansk, ce va lega astfel flancul estic al NATO de la nord la 

sud până la Marea Neagră. Această cale ferată va aduce beneficii economice 

uriașe, dar va fi totodată extrem de utilă în cazul în care vom fi nevoiți să mutăm 

trupe în interiorul granițelor NATO, fie pentru a ne ajuta Aliații, fie pentru a primi 

ajutor de la Aliați. Tot în domeniul infrastructurii, americanii vor investi în Via 

Carpatia, o autostradă care va lega Marea Baltică de Marea Mediterană, și care va 

traversa deci și România. 

 

În al doilea rând, sperăm ca împreună cu prietenii noștri americani să începem cât 

mai repede exploatarea gazelor naturale de la Marea Neagră, ceea ce ar aduce 

pentru noi o creștere a securității energetice dar și beneficii economice majore. 

 

La Washington am discutat despre o creștere generală a prezenței militare 

americane în România, fapt ce ar crește și mai mult gradul de securitate pentru 

români. 
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O altă temă extrem de importantă a fost aceea a dezvoltării sistemului 5 G, având 

grijă ca de acest lucru să beneficieze atât companiile românești, cât și fiecare 

român, dar mai ales având grijă ca acest lucru să nu reprezinte o vulnerabilitate 

pentru securitatea națională. 

 

Toate acestea demonstrează că dimensiunea economică a Parteneriatului Strategic 

se dezvoltă mai mult ca niciodată. Relația cu SUA este extraordinară în acest 

moment și intenționăm să o menținem la acest nivel. 

 

Ne reconectăm cu prietenii noștri francezi 

 

Ludovic Orban este primul șef de guvern român care face o vizită oficială la Paris 

după patru ani. In acelasi timp, spune foarte mult pentru respectul de care se 

bucură guvernul Orban, faptul că premierul român a fost primul omolog primit în 

vizită de premierul Franței. La Paris, cei doi premieri au semnat Foaia de Parcurs a 

Parteneriatului Strategic dintre România și Franța. Colaborarea bilaterală va fi 

întărită pe dimensiunea de securitate, economică, culturală și societală. 

 

România și Franța au interese comune în interiorul Uniunii Europene, de exemplu 

în chestiunea politicii agricole comune. În plus, investițiile franceze în România 

sunt extrem de importante pentru noi. Investițiile franceze au creat sute de mii de 

locuri de muncă și generează prosperitate. 

 

Premierul a fost însoțit la Paris de miniștrii Economiei, Agriculturii, Apărării și de 

Externe, adică domeniile în care cele două țări și-au asumat să-și întărească 

colaborarea. În urma acestei vizite, am obținut de la partea franceză promisiunea 

unei creșteri importante a investițiilor din Hexagon în România, în special în 

domeniul energetic și în agricultură. Companiile franceze vor investi alături de cele 

americane la Cernavodă, asta deși în urmă cu 3 ani au fost practic gonite de Liviu 

Dragnea care visa la parteneriate cu companii chineze. 

 

Extrem de important, în Franța s-a discutat despre susținerea pe care Parisul 

urmează să ne-o acorde pentru aderarea la OECD și pentru aderarea la Spațiul 

Schengen. 
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Vizită în Israel și Palestina 

 

Săptămâna viitoare, premierul Orban va merge la Ierusalim, unde se va întâlni cu 

premierul Netanyahu, un lider politic care în ultimele luni a restabilit relații 

normale cu majoritatea statelor arabe din regiune. Vizita are în primul rând o 

componentă economică, urmată de componenta strategică. 

 

Cei doi șefi de Guvern vor discuta despre creșterea investițiilor israeliene în 

România, despre cum putem aduce mai mulți turiști israelieni în țara noastră, 

despre cooperarea în domeniul medical, un domeniu în care Israelul este unul 

dintre liderii globali, despre cooperarea în domeniul agriculturii, un alt domeniu 

unde statul evreu are performanțe nemaiîntâlnite, dar și despre tehnologii și 

inteligență artificială. 

 

Cei doi premieri pregătesc și o ședință de guvern comună, ce va avea loc în 

primăvară. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Alegeri Republica Moldova: Maia Sandu și Igor Dodon merg în turul al 

doilea al prezidențialelor 

Maia Sandu, liderul formaţiunii proeuropene Partidul Acţiune şi Solidaritate, şi 

preşedintele Republicii Moldova, Igor Dodon, un politician prorus, sunt aproape la 

egalitate, după în primul tur al scrutinului prezidenţial. Potrivit rezultatelor oficiale 

anunţate după centralizarea a 99,8% din procesele verbale, Maia Sandu şi Igor 

Dodon vor merge în turul al doilea al alegerilor prezidenţiale. 

După numărarea a 99,8% din voturile exprimate, Maia Sandu a obținut la alegerile 

prezidențiale din Republica Moldova 36,1% din voturi (486.140), iar Igor Dodon 

32,66% din voturi (439.797). 

Potrivit rezultatelor preliminare, prezența la vot a fost de 42,76%, fiind depășit 

pragul de validare de o treime din numărul alegătorilor înscriși în listele electorale. 
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Un al doilea tur de scrutin va fi organizat pe 15 noiembrie 2020, deoarece niciunul 

dintre cei opt candidați la funcția de președinte al Republicii Moldova nu a întrunit 

50% din voturile valabil exprimate. 

În turul doi vor concura primii doi clasați după primul tur – Maia Sandu și Igor 

Dodon. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Negociatorii UE şi ai Marii Britanii continuă discuţiile cu privire la Brexit, 

pentru a salva acordul comercial 

Negociatorii Uniunii Europene şi ai Marii Britanii vor continua de luni discuţiile 

referitoare la Brexit, până la jumătatea săptămânii, pentru a salva acordul 

comercial, au declarat surse ale ambelor părţi, transmite Reuters. 

Discuţiile, intense şi secrete, sunt ultima tentativă de a încheia un nou parteneriat 

comercial, pentru momentul în care tranziţia ieşirii Marii Britanii din UE se va 

încheia la sfârşitul acestui an, potrivit news.ro. 

Dacă cele două părţi vor depăşi diferenţele de opinie, noul acord va reglementa 

toate aspectele, de la comerţ şi energie la transporturi şi pescuit. Dacă vor eşua, 

comerţul cu bunuri şi servicii, evaluat la 900 de miliarde de dolari pe an, va fi 

afectat de la 1 ianuarie de tarife şi cote. 

Un diplomat european şi un oficial britanic au spus că negocierile vor continua luni 

faţă în faţă, la Bruxelles, după un weekend de discuţii intense. 

Un update al progreselor şi al şanselor încheierii unui acord este aşteptat miercuri 

sau joi, au adăutgat sursele. 

Un alt diplomat european a declarat în timpul weekendului că discuţiile sunt încă 

dificile în majoritatea subiectelor dificile. 

Cu toate acestea, ambele părţi şi-au semnalat anterior disponibilitatea pentru un 

compromis în sectorul pescuitului, care este un subiect sensibil atât pentru Marea 

Britanie cât şi pentru Franţa, dar şi pentru alte câteva state membre ale UE. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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Comisia Europeană începe procedura de infringement împotriva Ungariei 

pentru 'aplicarea incorectă a legislaţiei UE' 

Comisia Europeană (CE) a deschis o procedură de infringement împotriva 

Ungariei cu privire la ”aplicarea incorectă a legislaţiei UE în domeniul azilului”, 

relatează AFP, potrivit AGERPRES. 

Bruxellesul consideră că noile proceduri de azil adoptate de Ungaria - în cadrul 

luptei împotriva pandemiei covid-19 - ”sunt contrare dreptului Uniunii” Europene 

(UE). 

Potrivit acestor noi proceduri, introduse în mai, ”înainte de a putea cere o protecţie 

internaţională în Ungaria, cetăţenii ţărilor terţe trebuie mai întâi să depună o 

declaraţie de intenţie în care să-şi exprime voinţa de a cere azil la o ambasadă 

ungară din afara UE şi de a li se elibera un permis de intrare special în acest sens”, 

a precizat vineri într-un comunicat Comisia. 

Bruxellesul ”consideră că această dispoziţie constituie o restricţionare ilegală a 

accesului la procedura de azil”, întrucât ”ea împiedică persoanele care se afă pe 

teritoriul ungar, incluisv la frontieră, să ceară o protecţie internaţională”. 

Comisia a trimis pentru moment o scrisoare de avertisment Ungariei. 

Budapesta dispune de două luni pentru a răspunde argumentelor Comisiei. 

Altfel, Comisia ar putea prezenta un aviz motivat, adică o cerere oficială adresată 

Ungariei de a se conforma dreptului UE. 

În cazul în care răspunsul rămâne nesatisfăcător, Bruxellesul ar putea decide 

ulterior să sesizeze Curtea de Justiţie a Uniunii Europene (CJUE). 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Noi proteste anti-Lukașenko la Minsk. Forțele de ordine au folosit gaze 

lacrimogene și grenade de șoc 

Zeci de mii de oameni au sfidat din nou interdicțiile și au ieșit în stradă la Minsk 

pentru a cere demisia președintelui Alexandr Lukashenko. Forțele de ordine au 

folosit gaze lacrimogene și grenade de șoc pentru a dispersa manifestanții. 

http://www.agerpres.ro/
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Polițiștii au tras focuri de armă in aer și au arestat peste 221-a de persoane. S-a 

împlinit a 12-a săptămână de proteste față de liderul aflat la putere de 26 de ani. 

Săptămâna trecută, Lukashenko a ordonat închiderea parțială a frontierei către 

vestul Europei, l-a înlocuit pe ministrul de Interne și a amenințat că orice 

protestatar care pune măna pe un scutier ar trebui, cel puțin, să "rămână fără 

mâini". 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 


